



The Hong Kong Radio Control Soaring Society
香港遙控滑翔飛行協會

Minute of the First Committee Meeting for the Year 2019

2019 年度第一次執委會會議記錄

Chairman	主席
Lam Mei Kuen, Ricki	
Vice Chairman	副主席
Chan Kwong Hoi, Eric	
Treasurer	司庫
Chan Sing Wai, David	
Secretary	書記
Lam Kung Hop, Alex	
Publicity	宣傳
Lai Kwong Leung	
Administration	總務
Ma Chor Ming, Ken	
Training	訓練
Kong Kwok Man	
Social Function	聯繫活動
Ng Yiu Keung, Albert	
Safety Officer	安全主管
River	
F3F	F3F
Leung Chi Sang	
Thermal	熱氣流
Yeung Ngai Nang, Allan	
EPP	EPP 空戰
Chan Pui Kwong	
Scale Glider	像真機
Leung Pak Cheung, Sam	
Committee Member	常委
Chan Cheung Fat, Stanley	
Tsang Man Sheung, Clement	
Cheng Chung Ming, CM	
Chan To Kong	
Hsu Wen Tsung	
Tsang Ho Shan, Peter	
Tso Yiu Tak, Henry	
Yue Ngai Ho, Kelvin	
Samuel Ma	
Winna Ng	

Date : March 31 , 2019, Sunday
日期: 2019 年 3 月 31 日(星期日)

Time : 3:10 PM
時間: 下午 3 時 10 分

Venue: Flying Site, Tai Au Mun Rd, Sai Kung
地點: 西貢大坳門路大清飛行場地

Present 出席: 13

	Ricki Lam	Eric Chan	David Chan
	Alex Lam	Ken Ma	Kong Kwok Man
A	Albert Ng	Stanley Chan	Chan To Kong
bse	Ma Siu Lun, Samuel	Tsang Ho Shan, Peter	Tso Yiu Tak, Henry
nt	Yue Ngai Ho, Kelvin		
wit			
h			
ap			
olo			

gy 缺席: 10

	Lai Kwong Leung	River Wong	Leung Chi Sang
	Clement Tsang	Hsu Wen Tsung	Chan Pui Kwong
	Sam Leung	Allan Yeung	CM Cheng
	Ng Wing Lam, Winna		

M1. Confirming the minute of the last committee meeting (2 Dec., 2018) 確認上次會議記錄

(2018年12月2日)

The last committee meeting minute was confirmed.

上次會議記錄被確認通過。

M2. Matters arose from the last meeting 上次會議後需跟進的事項

Instagram 內有 28 個會員，59 個關注者。

There are 28 fans and 59 followers in Instagram HKRCSS account.

M3. Report on matters related to club management 協會管理事項報告

自上次會議後直至 3 月 31 日止，共增加了 8 位新會員。

8 new members has joined HKRCSS after the last committee meeting.

M4. Activity report and planned activities 活動報告及計劃活動

M4.1. Activity report 活動報告

M4.1.1. Publicity 宣傳部

博士 - 無報告事項。

Doctor - No activity reported.

M4.1.2 Administration Officer 總務部

Ken - 無報告事項。

Ken - No activity reported.

M4.1.3. Training 訓練部

三哥 3rd Brother-

1. 如常教機訓練。

Training is proceeded as usual at flying sites.

2. 2018 年 12 月 15 日下午，於清水灣滑翔機場舉行東九龍童軍 159 旅與香港遙控滑翔飛行協會合辦的飛行體驗日，共有二十一位童軍及童軍領袖參加，協會亦有十多位會員義工到場協助。開始時大會先為遙控滑翔機的飛行原理作簡單介紹，隨後便是分組教授飛行。當時吹著偏北的風，幸好突然轉為吹正東風，使得活動能夠順利進行，各學員和教練們都非常高興。直到五時許風力開始變弱，飛行體驗活動才結束。

At the afternoon of Dec 15, 2018, a flying event was held at Clear Water Bay by the society and Kowloon East Scout Troop 159. 21 scouts and their leaders attended. Over 10 members from the society arrived to act as the on-site helpers. Activity started with a simple introduction of the RC gliders, then team flying teaching was followed. It was northern wind at start, but it was gradually changed to eastern wind, which brought lots of fun to both the learners and trainers. Wind was becoming weak later and the flying activity was end at about 5 pm.

M4.1.4. Social function 聯繫活動部

Albert -

1. 2018年12月25日聖誕聯歡聚餐在清水灣場地舉行，共有四十多位機友及其親友參加。活動在下午二時半開始，食物非常豐富，場面非常震撼，包括有應節火雞，烤羊腩，燒乳豬，意粉，熱湯，紅酒及各式糖水和甜品等等。肚子填飽後，趁吹著東風，機友們已趕著去放機；有些人則把環境布置一番，為接下來的抽獎活動以及生日會作好準備。到了晚上六時許，開始卡拉OK，大家盡獻經典金曲，活動持續至晚上十二時結束，大家齊把公園清理好後才回家。

A Christmas Party was organized on 2018 Dec 25 at the garden of Clear Water Bay. Party started at 2:30 pm, about 40 members and their family friend attended. There was a lot of food, including Christmas turkey, Roast Lamb, BBQ pork, Spaghetti, soup, wine, sweets and deserts etc. Eastern wind was blowing on slope, some members did not forget to enjoy their flying fun after rush eating. A lucky draw and a simple birthday party was arranged before the scheduled Karaoke section, which started at 6 pm. The whole garden was filled with the sound of singing, chatting and laughing. Party ended at mid-night, everyone helped to clean up the places before returning home.

2. 「豬」年年初三在清水灣場地進行了新春採青活動。16位參賽會員們為爭奪本會所贊助的三封大利是，再加江師傅、Stanley各一封及子明X-520飛機大獎，大顯身手。現場在《歡樂年年》、《財神到》等樂曲襯托下，眾機手在「赤口」惡鬥。一如過往，幾位舞獅隨著歌聲齊賀新歲，向大家拜年接紅包。採青活動過後，各會員及親友共34人在科技大學的UniQue餐廳享用自助團拜晚餐。是次活動進行順利，大家臨別前再拍幾張大合照才完滿結束。

The New Year Choi Chang event had been held successfully on the third day of Year of Pig at Clear Water Bay. 16 members fight for the three big Li See from the society. Master Kong and Stanley each also sponsored a big Li See for the Choi Chang event. Windrider sponsored a X-520 plane too for the competition. The event was proceeded with the background music and New Year songs at site. Same as last year, a small dancing dragon formed by youngers was running around the garden to give good blessing, of course they will be rewards by red pockets. A dinner party was organized at UniQue restaurant in HKUST. 34 members and their family friends attended. The whole day event was run very smooth with funs, members took lots of photos with friends before they returned home.

M4.1.5. Safety Officer 安全主管

River –

已設立急救箱兩個連說明書，分別放於Eric和Sam的車上，已完備。其間並無需要使用過。

Two First Aid box has been set up and was kept at the car of Eric and Sam. They advised so far no one has used the contents.

M4.1.6. Interest groups – F3F 興趣小組 – F3F

Kolosun - F3F 聯賽：

1. 最後一場賽事計劃在12月16日舉行，由於天氣預告當日天氣不佳及參賽人數不足取消。
The last League for year 2018 was scheduled to hold on Dec 16. The activity was cancelled due to bad weather and insufficient contestants.
2. 2018年12月7-9日參加了韓國舉行的颱風賽。
Some members attended the Typhoon Race at Korea in 2018 Dec 7-9.

M4.1.7. Interest group – EPP 興趣小組 – EPP

阿光 Ah Kong-

期間沒有進行活動。

No activity reported.

M4.1.8. Interest group – Thermal 興趣小組 – 熱氣流

Allan –

無報告事項。

No activity reported.

M4.1.9. Interest group – Scale 興趣小組 – 像真機

Sam -

沒有活動報告

No activity reported.

M4.2. Planned activities 計劃活動

M4.2.1. Publicity 宣傳部

No planned activities.

未有活動計劃

M4.2.2. Administration 總務部

No planned activities.

未有活動計劃

M4.2.3. Training 訓練部

定於 4 月 7 日舉行飛行技術驗證測試。

Schedule for a Pilot skill test on 2019 April 7.

M4.2.4. Social function 聯繫活動部

1. 計劃 5 月份舉行一次深涌郊遊活動

Plan for a visit to Sham Chung at 2019 May.

2. 6 月份舉行釣墨魚活動。

Will organize a Squid fishing event in 2019 June.

M4.2.5. Safety Officer 安全主管

No planned activities.

未有活動計劃

M4.2.6. Interest group – F3F 興趣小組 – F3F

香港聯賽將按計劃舉行。

HK League will run as scheduled.

M4.2.7. Interest group – EPP 興趣小組 – EPP

建議每月舉行一次活動，採聯賽形式，若當日風弱或無風，則改為定點降落，賽例容後議定。

Suggested to organize the monthly contest in the league format. If the wind condition is not good for combat, the race will be changed to spot landing. Will discuss on the rules later.

M4.2.8. Interest group – Thermal 興趣小組 – 熱氣流

No planned activities.

未有活動計劃

M4.2.9. Interest group – Scale 興趣小組 – 像真機

No planned activities.

未有活動計劃

M5. AOB 其他事項

會上討論加強 Face Book 的資訊，有些活動未有放上 Facebook，因博士負責宣傳部，議決由他負責先審核，然後放上 Face Book 本會群組，會後會將決議通知博士。

A discussion was made to enrich the contend of HKRCSS Facebook. A lot of past activities have not been posted on it. Doctor was assigned by the committee to take care the Facebook administration. Will inform Doctor for this duty after meeting.

The meeting adjourned at 4:25 pm.

會議於下午四時二十五分結束。

The minute was 會議紀錄由：

	Prepared by 撰寫	Approved by 批核	Date 日期
Secretary 書記	Alex Lam		
Chairman 主席	Lam Mei Kuen, Ricki		